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 Protokół nr 49/2022 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

odbytego w dniu 23 listopada 2022 r. w godz. od 16:00 do 17:40 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz  

za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1. Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji 

2. Łukasz Wojno – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Sylwester Cimochowski – on-line 

4. Karol Korneluk 

5. Jarosław J. Kowalewski – on-line 

6. Wojciech Pająk – on-line 

7. Andrzej Turowski  

 

W posiedzeniu udział wzięli:       

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta Suwałk  

3. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta – on-line      

4. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geod. i Gosp. Nieruchomościami – on-line 

5. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki 

6. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska  

7. Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydz. Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych  

8. Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ w Suwałkach – on-line 

9. Dariusz Bogdan – Prezes Parku Naukowo – Technologicznego 

10. Andrzej Bartoszkiewicz – wynalazca Systemu EKO AB – on-line 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

 Przewodniczący Komisji Tadeusz Czerwiecki powitał zebranych i przypomniał, 

że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

 

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 48/2022 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego z dnia 19 października 2022 r. 

2. Zaopiniowanie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok. (Materiał został 

dostarczony w dniu 14.11.2022 r.) 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na 

lata 2023-2042. (Materiał został dostarczony w dniu 14.11.2022 r.) 

4. Zaopiniowanie wniosku dot. oznakowania zrealizowanych projektów realizowanych  

w ramach Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego.  
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5. Zaopiniowanie wniosku w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiących własność 

Miasta Suwałk. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Stanisława 

Moniuszki, Fryderyka Chopina, Rotmistrza Witolda Pileckiego i granicami działek 

ewidencyjnych o numerach: 23987/3, 23988, 23989 w Suwałkach. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2023 r. 

wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów na 

terenie Gminy Miasta Suwałki. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uprawnień do bezpłatnych przejazdów 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego 

Programu Rewitalizacji Miasta Suwałk.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju 

Przedsiębiorczości Miasta Suwałk do 2030 r.  

11. Prezentacja systemu zarzadzania odpadami komunalnymi.  

12. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 48/2022 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego z dnia 19 października 2022 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok.  

– Projekt budżetu stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok. 

Głosowanie nad budżetem: 

za pozytywną opinią głosowało –  4 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki 

na lata 2023-2042. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

 

 



3 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  4 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  2 radnych 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2042. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

  

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie wniosku dot. oznakowania zrealizowanych projektów realizowanych  

w ramach Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego.  

– Wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji T. Czerwiecki, w związku z problemami finansowymi  

i szukaniem oszczędności zaproponował aby wniosek przełożyć za rok. Przewodniczący 

wycofał wniosek z procedowania na posiedzeniu Komisji.  

  

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie wniosku w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiących własność 

Miasta Suwałk. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił i omówił pięć działek do wykazu sprzedaży 

nieruchomości:  

 

Działka pierwsza niezabudowana, położona przy ul. Wesołej w Suwałkach - sprzedaż  

w drodze bezprzetargowej na poprawienie warunków zagospodarowania działki przyległej. 

Działka druga niezabudowana, położona przy ul. Wesołej w Suwałkach - sprzedaż  

w drodze bezprzetargowej na poprawienie warunków zagospodarowania działki przyległej. 

Działka trzecia niezabudowana, położona przy ul. Generała Kazimierza Pułaskiego 

w Suwałkach - sprzedaż w drodze przetargu ustnego ograniczonego do właścicieli działek 

nr 25156, 25157 i 22837/1. 

Działka czwarta niezabudowana, położona przy ul. Muzycznej w Suwałkach - sprzedaż  

w drodze przetargu ustnego ograniczonego do właścicieli działek nr 11521/3, 11523/1 

 i 11522/12. 

Działka piąta położona przy ul. Sejneńskiej w Suwałkach – sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej na rzecz użytkownika wieczystego. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania wniosku: 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie sprzedaży nieruchomości 

stanowiących własność Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: 

Stanisława Moniuszki, Fryderyka Chopina, Rotmistrza Witolda Pileckiego  

i granicami działek ewidencyjnych o numerach: 23987/3, 23988, 23989 w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że miasto chce przystąpić do 

opracowania planu miejscowego na kolejny fragment miasta. Kierownik Justyna 

Wołągiewicz poinformowała, że cele planu nie zostały w pełni zrealizowane w związku  

z tym wymagają korekty.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

ograniczonego ulicami: Stanisława Moniuszki, Fryderyka Chopina, Rotmistrza 

Witolda Pileckiego i granicami działek ewidencyjnych o numerach: 23987/3, 23988, 

23989 w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2023 r. 

wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów  

na terenie Gminy Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.     

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że zostaną zaktualizowane ceny i opłaty 

dotyczące usuwania i przechowywania pojazdów, które znajdują się na terenie miasta 

Suwałki. Opłaty są skorygowane stosownie do prawa obecnie obowiązującego. 

   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia 

obowiązujących w 2023 r. wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem  

i przechowywaniem pojazdów na terenie Gminy Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uprawnień do bezpłatnych przejazdów 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że projekt uchwały mówi o tym, że każdy 

obywatel Ukrainy, który przekroczył granicę Polski od dnia 24 lutego 2022 r. ma prawo 

do bezpłatnego korzystania z komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na 

terenie gminy Suwałki. W okresie od (marca tego roku) podjęcia uchwały wielu obywateli 

Ukrainy zdecydowała się pozostać w Suwałkach, podjęli pracę, uzyskali Suwalską Kartę 

Mieszkańca i korzystają z komunikacji miejskiej bezpłatnie.  

   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uprawnień do 

bezpłatnych przejazdów autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk 

oraz na terenie gminy Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Suwałk.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że miasto sporządziło Gminny Program 

Rewitalizacji Miasta Suwałk dla obszaru rewitalizacji. Rewitalizacja stanowi proces 

wyprowadzenia ze stanu kryzysowego obszarów zdegradowanych, prowadzony w sposób 

kompleksowy, poprzez zintegrowane działania na rzecz lokalnej społeczności, przestrzeni 

i gospodarki, skoncentrowane terytorialnie. Potrzeba opracowania nowego dokumentu w 

tej sprawie wynika ze zbliżającego się terminu upływu obowiązywania dotychczasowego 

programu. Gminny Program Rewitalizacji stanowić będzie podstawowe narzędzie 

prowadzenia rewitalizacji, zapewniające kompleksowość działań we współpracy ze 

społecznością lokalną. Działania podejmowane w ramach realizacji ustaleń Gminnego 

Programu Rewitalizacji przyczynią się do poprawy sytuacji na obszarze rewitalizacji  

i obszarze zdegradowanym Miasta Suwałk.  
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 Naczelnik M. Bonisławski dodał, że obecna uchwała jest konsekwencją uchwały 

podjętej w ubiegłym miesiącu dot. wyznaczenia obszaru rewitalizacji, obszaru 

zdegradowanego, która została już opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podlaskiego i weszła w życie. Obecny program w stosunku do poprzedniego programu 

rewitalizacji zawiera kontynuację obszaru tj. centrum miasta do części południowej do linii 

rzeki Czarna Hańcza.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że liczył na to, że poprzez taką 

metodologię określania obszarów do rewitalizacji, obejmie takie tereny, które są 

zdegradowane: poprzemysłowe, pożwirowe, np. teren przy ulicy Krasickiego i sztuczny 

zbiornik przy Sobolewie. Gdyby zostało to zakwalifikowane, to w ramach rewitalizacji 

można byłoby przeprowadzić na tych terenach działania, pozyskując środki finansowe. 

Natomiast w chwili obecnej po przeprowadzeniu analizy okazuje się, że tylko zbiornik na 

Sobolewie wchodzi w ww. programie jako obszar zdegradowany.  

 Naczelnik M. Bonisławski dodał, że będzie można prowadzić tylko działania  

w ograniczonym zakresie. Z uwagi na to, że jest to obszar niezaludniony, to nie występują 

tam problemy społeczne, a problemy społeczne były decydujące do wyznaczania 

wymienionego obszaru.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Suwałk.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju 

Przedsiębiorczości Miasta Suwałk do 2030 r.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

  

 Prezes PNT D. Bogdan przedstawił i omówił Program Rozwoju Przedsiębiorczości 

Miasta Suwałk (przedstawiając go na slajdach), jest dokumentem wykonawczym do 

strategii rozwoju miasta Suwaki pn. „Suwałki 2030. Strategia rozwoju”, który został 

podjęty uchwałą Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu 30 czerwca 2021 roku. Program ten 

pozwoli skonkretyzować wizję określoną w strategii rozwoju miasta Suwałk, tj. „Suwałki – 

miasto dobrego życia i zrównoważonego rozwoju dzięki silnym mieszkańcom, nowoczesnej 

gospodarce i wyjątkowemu środowisku”. Głównym celem Programu jest wskazanie 

kierunków rozwoju i sposobów wsparcia przedsiębiorczości w Suwałkach oraz 

wzmocnienie potencjału ekonomicznego miasta do 2030 roku. Program Rozwoju 

Przedsiębiorczości Miasta Suwałk ma kompleksowy charakter, który ukierunkowany jest 

na tworzenie odpowiedzialnego biznesu, a także otwartego i przyjaznego 
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przedsiębiorczego środowiska i systemowych rozwiązań w zakresie stosowania 

instrumentów wsparcia przedsiębiorców, szczególnie osób młodych. Ma również na celu 

zbudowanie trwałych form współpracy pomiędzy nauką, administracją i biznesem.  

W programie przedstawiono również cele operacyjne dotyczące między innymi kreowania 

kultury przedsiębiorczości, wypracowania efektywnych instrumentów wsparcia 

przedsiębiorczości, współpracy na rzecz rozwoju oraz promocji przedsiębiorczości, a także 

konkretne działania i inicjatywy oraz narzędzia ich realizacji. Proponowane działania 

odpowiadają na aktualne zmiany zachodzące w przestrzeni społeczno – gospodarczej 

miasta i regionu. Przyjęcie i realizacja Programu pozwoli na stabilny i zrównoważony 

rozwój gospodarczy miasta Suwałk oraz rozwój konkurencyjnej i innowacyjnej gospodarki 

lokalnej w perspektywie czasowej do 2030 roku.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  1 radny  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

Rozwoju Przedsiębiorczości Miasta Suwałk do 2030 r.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Prezentacja systemu zarzadzania odpadami komunalnymi.  

– Prezentacja stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

 Andrzej Bartoszkiewicz przedstawił i omówił swój autorski projekt pod nazwą 

System EKO AB dotyczy zarządzania odpadami komunalnymi. Przedstawił i omówił 

podstawowe funkcje pawilonu Systemu EKO AB, który bezpośrednio obsługuje zabudowę 

wielolokalową, pośrednio domki jednorodzinne oraz kosze uliczne, które należałoby 

przystosować do ww. Systemu. Przedstawił ww. System jako sieciowy model gospodarki, 

który daje gwarancję powtarzalności i ciągłości dostaw poszczególnych frakcji, oraz  

innowacyjny, ponieważ jednocześnie jest proekonomiczny, proekologiczny i prospołeczny, 

likwidujący odpowiedzialność zbiorową segregujących i niesegregujących mieszkańców  

w zabudowie wielorodzinnej. Dający możliwość wdrażania najlepszych technologii 

recyklingu oraz produkcji energii ze źródeł odnawialnych. Autor Systemu przedstawił 

korzyści ekonomiczne wdrożenia Systemu, wyjaśnił kalkulacje przychodów i kosztów  

w Systemie EKO AB.  

 Radny W. Pająk odniósł się do prezentacji i stwierdził, że w najbliższej przyszłości 

radni będą zajmować się odpadami komunalnymi i kwestią opłat za te odpady.  
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Ad pkt. 12 

Wolne wnioski.  

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji 

oraz zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Tadeusz Czerwiecki 

 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


